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TARTU VALLAVOLIKOGU 

HARIDUSKOMISJON 
 

 
 

PROTOKOLL 

 

Kõrveküla         13.12.2023  

 

 

 

Aeg: 13.12.2023, algus kell 16.00, lõpp kell 17.40. 

 

Koosolekut juhatas: komisjoni esimees Janek Hoffmann. 

Protokollis: Kadri Linamägi. 

Koosolekust võtsid osa hariduskomisjoni liikmed: Janek Hoffmann, Andres Kuusik, Piret Siivelt, 

Tea Pendla, Anneli Kumar ja Agu Laas. 

Puudus Laura Koop. 

Külalised: vallavanem Jarno Laur, arendusosakonna juhataja Tarmo Raudsepp, sotsiaal- ja 

haridusosakonna juhataja Anne Aleksejev, haridusspetsialist Ene Liivamägi, majandusosakonna 

juhataja Kadi Kukk, jurist Tõnu Vesi ja eelarvenõunik Elle Kaljurand. 

  

Päevakord: 

1. Tartu Vallavolikogu 21.09.2022 määruse nr 16 „Hea Hariduse Fondi moodustamine ja fondist 

toetuste andmise kord“ muutmine; 

2. Tartu valla 2024. aasta eelarve II lugemine; 

3. Tartu valla koolieelsete lasteasutuste teeninduspiirkonna määramise arutelu; 

4. Tartu valla koolivõrgu arutelu-elukohajärgne;  

5. Jooksvad küsimused ja vaba arutelu. 

 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 

 

1. Tartu Vallavolikogu 21.09.2022 määruse nr 16 „Hea Hariduse Fondi moodustamine ja 

fondist toetuste andmise kord“ muutmine 

Eelnõud tutvustab jurist Tõnu Vesi. 

Määruse § 6 lõiget 1 muudakse selliselt, et õppeaasta 1. vooru taotluste esitamise tähtaeg on senise 

1. oktoobri asemel 15. september. Muudatus on vajalik selleks, et jääks pikem aeg projektikohaste 

tegevuste elluviimiseks. Põhjusel et projekti tarbeks eraldatud, kuid välja maksmata raha ei kanta 

üle järgmise aasta eelarvesse, on oht et sügiseses taotlusvoorus rahastuse saanud projektide raha 

jääb kasutamata ning väljamaksed tegemata. Projekti täitmiseks jäävat aega lühendab mingil 

määral ka see, et õppeaasta I poolde jääb üks koolivaheaeg ning jõuluaeg.  

Käesoleval ajal kehtivad 2. ja 3. taotlusvooru taotlemisajad ei muutu ning need on jätkuvalt 15. 

jaanuar ja 1. aprill.  

Täpsustatakse määruse § 8 lg 1 punkti 2 regulatsiooni: kuni 5000 euroga rahastatakse neid 

koostööprojekte, mis on haridusasutuste vahelised. Käesoleval ajal kehtiv sõnastus ei võimalda 

üheselt mõista, milline peaks olema koostööpartner, et taotleda projektile fondist rahastust. 

Määruse § 2 lg 1 kohaselt käsitletakse haridusasutusena Tartu valla munitsipaalomandis olevaid 

koolieelseid lasteasutusi, põhikoole, gümnaasiume ja huvikoole. 
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Kogukonna- ja kultuurikomisjon tegi ettepaneku muuta määruse § 8 1. lõiget selliselt et lisatakse 

uus kategooria toetatavaid projekte – klasside või kooliastmete vahelised koostööprojektid või 

ülekoolilised tegevused. Projekti maksumus kuni 2500 eurot. See võimaldaks teha suurtes koolides 

projekte, mis hõlmaks näiteks paralleelklasse, väikestel koolidel aga tervet kooliperet. Kõrvuti 

õpilaste koostegutsemisest tuleneva kasvatusliku mõjuga võib taoline lähenemine anda ka rahalist 

kokkuhoidu. Pakutud muudatus ei too kaasa täiendavat rahalist kulu.  

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud etteantud kujul. 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 

 

2. Tartu valla 2024. aasta eelarve II lugemine 

Eelnõud tutvustab eelarvenõunik Elle Kaljurand. 

Võrreldes I lugemisega väga palju muutusi ei ole tulnud. Tuludes pole üldse muudatusi ja kuludes 

on suuremad muutused plokis haridus. Detsembris tuli esimene toetusfondi jagamine vastavalt 

õpilase arvule ja pearahale. See jaotus on tehtud vastavalt koolide laste arvule.  

Tegevuskuludest on maha võetud kolme bussi rendisummad, kuna need bussid ostetakse detsembri 

juba välja. Lisaraha taotlemise Tabivere lasteaia inventari jaoks. Haridusvaldkonnas rohkem suuri 

muudatusi ei olnud. 

2024. aasta eelarve põhitegevuse kuludes on vajalik teha üks muudatus, mille summa on kokku 

0, seega ei oma mõju eelarvele aga ettepanek on: 

Tegevusala 0911001 Kõrveküla LA kululiik 5521 toiduained -80 000 

Tegevusala 0911002 Lähte LA kululiik 50 personalikulud +40 000 

                                                      Kululiik 5521 toiduained +40 000 

Põhjus selles, et Raadi lastehoiu toitlustamise sisseostu hange nurjus suure maksumuse tõttu ja 

läbirääkimiste tulemusena hakkab Raadi lastehoidu toitlustama Lähte LA köök (lisatasud selle 

eest). Selline mudel kestab seni kuni valmib uus Raadi Lasteaed uue köögiga. 

Investeerimis plokis on Lähte ÜG 100 A juurde ostmine ja peakilbi ehitus. On täpsustunud laenude 

tagasimaksete summad. 2024. aasta eelarves on arvestatud investeeringute katteks võtta laenu 8,5 

miljonit eurot ja laenude tagasimaksmiseks 1,76 miljonit eurot. Vastavalt eelarvestrateegiale on 

2024. aasta alguseks vaba laenujääk 10,8 miljonit eurot. 2024. aasta eelarves on intresside kulu 

716 000 eurot. Intressid on arvestatud 4% euriboriga. 

Tähtajaks laekus kaks muudatus ettepanekut, mille esitasid Valmisliit Kohalik Elu ja Eesti 

Konservatiivne Rahvaerakond. Need saadeti vallavalitsusele ja vallavalitsuse võttis seisukoha neid 

mitte toetada ega muuta eelarves summasid. 

 

Komisjoni liikmed küsivad täpsustavaid küsimusi. 

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud etteantud kujul. 

Poolt 5, vastu 0, erapooletu 1 komisjoni liige. 

 

3. Tartu valla koolieelsete lasteasutuste teeninduspiirkonna määramise arutelu 

Tartu vallas ei ole määratud lasteaia teeninduspiirkondasid ja vallavalitsus on tõlgendanud seda 

nii, et terve vald on koolieelsete lasteasutuste teeninduspiirkond ja on paindlikult pakkunud selles 

piirkonnas lastele lasteaia kohti. Haridusministeeriumi arvates me tõlgendame valesti kui ei ole 

haldusaktiga määranud teeninduspiirkonda. Seega oleks mõte arutada seda teemat ja ettepanek 

oleks kinnitada terve vald üheks teeninduspiirkonnaks.  

 

Toimub arutelu teema üle ja komisjon toetab vallavalitsuse ettepanekut, kinnitada terve vald 

teeninduspiirkonnaks.  

Vallavalitsus esitab vastava eelnõu järgmisele volikogu istungile. 
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4. Tartu valla koolivõrgu arutelu-elukohajärgne, koolitransport 

Täna ei ole ka koolidel oma teeninduspiirkondi. Täna saavad kõik lapsed I klassi minna aga 

koolikohtade puudus on ainult Kõrveküla piirkonnas. Mure on tegelikult selles, et inimesed 

kasutavad õigust koos arusaamisega, et omavalitsus peab neile tagama koolikoha ja koos sellega 

koolitranspordi suvalisest valla kohast suvalisse valla kooli. Vald ei ole kahjuks seda kõike 

võimeline tagama. Koolibussi ringid mis vallal olemas, on mõeldud ikkagi mingi koolipiirkonna 

teenindamiseks ja eeldab ikkagi lähimat kooli. Küsimus mida arutada on see, kas minna seda teed, 

et määrata koolidele teeninduspiirkonnad või jätta nad määramata või määrata mingid 

transpordipiirkonnad. Vanemad saaks aru, et kuidas koolitransport liigub ja kui ta tahab teise 

suunda viia, siis peab seda ise tegema.  

 

Komisjonis toimub pikem arutelu teema üle. 

 

Komisjon toetab koolitranspordi piirkondade moodustamist ja kui need piirkonnad vallavalitsus 

ette valmistab, siis komisjon arutab teemat uuesti.  

 

5. Jooksvad küsimused ja vaba arutelu 

-  Tabivere Lasteaia Rõõmula saab valmis – avamine toimub veebruari alguses. 

 

 

 

 

 

 
/digitaalselt allkirjastatud/      /digitaalselt allkirjastatud/  

    

Janek Hoffmann       Kadri Linamägi   

Hariduskomisjoni esimees      Protokollija 


